
Kære Norddjurs kommune og Region Midtjylland. 
Anholt står, i lighed med andre småøer, med en række store udfordringer de næste år. Det er både i 
forhold til klimaforandringer, miljø, befolkningstal og demografi og turisme og erhvervsudvikling. 
Derudover vil vi stå over udfordringer med at få vore boligmasse forbedret og få flere boliger. 
I Borgerforeningen vi af den overbevisning, at hvis Anholt skal løse alle disse udfordringer i 
samarbejde med kommune, region og havn, så har vi brug for at udarbejde en 2040 plan for Anholt. 
Det skal være en udviklingsplan, som som beskriver de udfordringer vi står overfor og de løsninger 
der er nødvendige. 
Et konkret eksempel kan være Anholt havn, hvor kajen skal hæves for at færgen fortsat kan lægge 
til kaj alle dage, også ved ekstrem højvande. En projekt som bliver lige så dyr som kystsikringen og 
derfor ikke kan udføres uden støtte fra EU og andre store fonde. Vi tror det bliver tvingende 
nødvendigt at have en plan som vi kan vedlægge til fondsansøgninger til de forskellige projekter, så 
vi fremstår som en helhed med fælles fodslag på øen. 
I borgerforeningen er vi godt klar over, at vi ikke selv kan løfte denne opgave. Hverken med at lave 
en 2040 plan eller søge penge. Vi vil derfor anmode om jeres hjælp og opbakning til at lave en 
deltids konsulentstilling i 2-3 år. Vi har mulighed for at søge de såkaldte LAG midler og Ø-støtte 
samt forskellige fonde men vi har også brug for opbakning og økonomisk hjælp fra kommune og 
region for at fremstå troværdige og med baglandet som medspiller. 
Vi vedhæfter et eksempel på hvordan en ø-konsulent stilling kan tænkes finansieret og beskrevet til 
inspiration, men vi skal selvfølgelig lave en lokal model der passer til Anholt og Norddjurs. 
Hvis I har yderligere spørgsmål eller kommentarer, så står vi selvfølgelig til rådighed for yderligere 
oplysninger 
Med venlig hilsen 
Anholt Borgerforening 
Karen Konge og 
Birgitte Dahl Jeppesen


